

Schwerpunkt · Main topic · Review articles

Redaktion: K. Spiegelhalder, Freiburg

Psychologische Schlafforschung

Psychological sleep research

K. Spiegelhalder

- 1 **Editorial: Psychologische Schlafforschung**
Editorial: Sleep psychology research

Reviews · Review articles

A. Giesemann · R. de Jong-Meyer · R. Pietrowsky

- 2 **Sleep quality and self-regulation. The interaction between strong state orientation and high neuroticism predicts poor sleep quality**
Schlafqualität und Selbststeuerung. Die Interaktion aus ausgeprägter Lageorientierung und Neurotizismus ist prädiktiv für schlechte Schlafqualität

Originalien · Original articles

A. Schlarb · U. Lutchen · T. Brenner · J. Faber

- 10 **Arbeitsverhalten und Schlaf. Der Einfluss des Arbeitsverhaltens auf das Schlafverhalten, die empfundene Selbstwirksamkeit und klinische Symptome**
Work patterns and sleep. The impact of work patterns on sleep behavior, self-efficacy, and clinical symptoms

I. A. Kelmanson

- 18 **Sleep disturbances and behavioural and emotional problems in preschool children with bilateral cerebral palsy**
Schlaf-, Verhaltens- und emotionale Störungen bei Vorschulkindern mit bilateraler Zerebralparese

A. Dieck · C. M. Morin · J. Backhaus

- 27 **A German version of the Insomnia Severity Index. Validation and identification of a cut-off to detect insomnia**
Deutsche Version des Insomnia Severity Index. Validierung und Bestimmung eines Cut-off-Punkts für Insomnie

H. Danker-Hopfe · J. Kowalski · M. Stein · S. Röttger · C. Sauter

- 36 **Development, implementation, and evaluation of a sleep coaching program for the German armed forces. An Overview**
Entwicklung, Umsetzung und Bewertung eines Schlaf-Coaching Programms für die Bundeswehr.
Eine Übersichtsarbeit

CME Zertifizierte Fortbildung · Review articles*F. Schindhelm · H. Fox · O. Oldenburg · D. Horstkotte · T. Bitter*

- 45 Cheyne-Stokes-Atmung. (Notwendiger) Wissensstand aktuell**
Cheyne–Stokes respiration. What we (need to) know

- 65 Fragebogen**
Assessment

**In eigener Sache · Internal matters**

- 76 Danke an alle Gutachter 2017**

Verschiedenes · Miscellaneous

- 35 Correction** · Correction
- 67 Mitteilungen der DGSM** · Notifications of the DGSM
- Impressum** · Imprint